

Referat fra ordinært bestyrelsesmøde i Kettingskov landsbylaug:

Onsdag d. 21.06. kl. 19.00 hos Henning

Tilstede: Henning, Torben, Søren, Wienke, Dennis og Rosalyn

Afbud: Agnete

- **Godkendelse af dagsorden**

Godkendt af alle

- **Godkendelse af referat fra mødet d.: 24.04.2023 + opfølgning på dette.**

Godkendt af alle

- **Konstituering af bestyrelsen ud fra vedtægternes § 6.**

Formand: Henning

Næstformand: Torben

Kasserer: Søren

Sekretær: Rosalyn

Webmaster: Rosalyn

Wienke introducerer sig selv.

Dennis gør opmærksom på, at adresselisten skal opdateres.

- **Meddelelser fra formand:**

Landsbyforums generalforsamling.

Torben og Henning deltog (alle bestyrelsesmedlemmer i alle landsbylaug var inviteret). Det var en fin, positiv og hyggelig aften med ca. 60 mennesker. Samtlige Udvalgsformænd fra kommunens politiske udvalg holdt oplæg. Oksbøl Sogneforening blev årets landsby i Sønderborg kommune.

Folkemødet på Bornholm.

Henning deltager på vegne af Landsbyforum. De deler telt med Als-Fyn broen. Henning fortæller om udlejningsmulighederne på Bornholm til så stort et nationalt arrangement som Folkemødet.

Henning var med ved to oplæg: 1) Landsbyerne stemmer og 2) Grønne Nabofællesskaber.

Grøn omstilling (punkt tilføjet ved mødet ud fra fortællingen om Grønne Nabofællesskaber, Folkemødet).

Vindmøller i nærområdet. Man kan vælge at være aktiv deltagende i denne omstilling eller passiv observant. Henning siger, at de kommer uanset hvilken rolle vi påtager os, da beslutningen er taget fra regeringens side. Der er mange penge i den grønne omstilling og så er spørgsmålet hvorvidt vi som område skal være synlige/markere os.

Vi taler om muligheder for debataften og åben café hvor beboer kan blive hørt og blive oplyst med konkrete tal og erfaringer.

Bestyrelsen er enige, at vi skal forholde os neutrale/upolitiske, men at vi ikke kan bestemme hvad den enkelte privatperson vælger at gøre. Desuden er det vores opgave som bestyrelse i landsbylauget at oplyse om større udviklinger i området – en caféaften kunne være én af måderne at skabe mere klarhed på.

- **Økonomi v. kassereren**

Godkendt af alle.

Status: 10.685,87 DKK

- **Opfølgning af gamle sager**

Fredagsbar – hvornår?

Næste fredagsbar bliver afholdt den 7. juli kl. 17 ved stendyssen ved Nr. Kettingskov. Torben og Søren udfærdiger en invitation. Invitation sendes ud til alle beboer i området, via mail. Fredagsbar bliver dermed afholdt den første fredag i måneden, meget uformel – alle medbringer egne drikkevarer. Ved regnvejr aflyses fredagsbar med kort varsel (igennem en mail).

Fredagsbar i kombination med gåtur. Torben har ved lejlighed snakket med andre landsbylaug om at besøge hinanden og hvor formanden kunne fortælle lidt om området og vise rundt. Det blev modtaget positivt. Vi vil undersøge om der også er en interesse for det i vores landsbylaug blandt beboerne.

Fartbegrænsninger Nr. Kettingskov

Ligesom der blev nævnt til generalforsamling, er der mulighed for et skilt med fartbegrænsning på **30 km** ved Nr. Kettingskov. Dette kræver dog fartdæmpende foranstaltninger. Der undersøges hvordan disse skal se ud og hvad dette ville koste os (formentlig er det noget kommunen ville skulle betale).

Shelterprojekt – hvor langt er vi?

Ingen ændringer siden sidste møde. Vi afventer.

Blommeshytten - landsbylauget

Hytten bliver set som en fond ifølge Skattestyrelsen

Gode nyheder: kommunen har frasagt sig forkøbsretten til hytten. Det hele har været igennem Økonomiudvalget. Dog er kommunens jurister i gang med at undersøge om der ligger en gammel klausul på noget ifm. køb af selvejende institutioner.

Næste skridt bliver, at vi kontakter Civilstyrelsen med konkrete spørgsmål/henvendelser. Og vi skal overveje om/hvornår der skal holdes et fællesmøde med hyttens bestyrelse.

- **Nye sager**

Opfølgning på indlæg på generalforsamling vedr. hjertestarter/ hjerteløber.

Hvad gør vi?

Torben nævner, at det måske ville være en god idé, at vi vender det hele rundt og først søger om en hjertestarter, for så bagefter at tilbyde et kursus. Folk kunne tænke: hvad skal jeg bruge et kursus til, hvis vi alligevel ikke har en hjertestarter? Og derfor vender vi den om.

Vi har forsøgt at få oplyst antal hjerteløbere i vores område. Dette har desværre vist sig umuligt. Placering af en hjertestarter er blevet godkendt af alle parter ved Blommeshytten (placering deroppe er ideelt, når man hurtig skal videre). Det vil dog kræve en skriftlig aftale med ejeren af Blommeshytten.

Nordea delepulje (punktet blev tilføjet til mødet)

Der kan maks. søges 15.000Kr- (puljen er åben hele 2023). Vi taler om at søge midler til et nyt festtelt.

Det nuværende telt er tungt, fylder meget og er upraktisk, da man skal være mindst 4 personer (gerne 6 personer) for at sætte det op. Vi kunne sætte det nuværende telt op, tage billeder og lave en lille brugsanvisning til det og så tage en beslutning om teltene/puljen på et senere tidspunkt.

Søren undersøger, om teltet på vognen kan flyttes fra Søren's lade til Blommeshytten.

- **Evt.**

Dennis: træskulpturer og den nuværende udstilling i Sønderborg. Dennis har besøgt udstillingen og snakket med dem. Man kan søge om at få en af de fine træskulpturer i marts måned (hvor de så bliver snittet/lavet om sommeren) og så kunne man søge om at få en skulptur til området.

Søren og Torben har fået sat redningskransene op og nu kan det projekt afsluttes. Sejt!

Torben: en legeplads/aktivitetssted ved Blommeshytten, men bliver dette ikke også set som offentlig

tilgængelig og derfor skal overholde visse standarder?

Henning: suppleantens rolle (Ida). Hun får alle mails, som resten af bestyrelsen også får, så hun kan følge med i bestyrelsesarbejdet.

- **Ny mødedato**

Mandag den 28. august kl. 19 hos Dennis

Ref.: Rosalyn